

學校教育活動 School Education Programmes

於星期一、三至五舉行（公眾假期除外）
（請預約安排）

Run on Monday, Wednesday to Friday (except Public Holidays)
(Advance booking is required)

🏠 遊客中心 Visitor Centre

👥 活動主題 Main Theme of the Activity

☎ 查詢電話/傳真 Enquiries hotline/Fax

大帽山郊野公園遊客中心
Tai Mo Shan Country Park Visitor Centre

- 🌍 — 認識天氣和大自然 Weather & Nature
 - 🌱 — 氣候變化與我們 Climate Change and Us*
 - ♻️ — 碳足跡與氣候變化 Carbon Footprint and Climate Change*
- *包括遊覽麥理浩徑第8段
* Outdoor exploration at MacLehose Trail Section 8 inclusive.

電話 Tel.: 2498 9326
傳真 Fax: 2498 9326

城門郊野公園遊客中心
Shing Mun Country Park Visitor Centre

- 🌍 — 我的郊野公園遊記 My Country Park Excursion*
 - 🌱 — 生機處處的郊野公園 The Secret Life in Country Park*
 - ♻️ — 香港的植林史及生物多樣性 Afforestation & Biodiversity in H.K.*
- *包括遊覽菠蘿壩自然教育徑
* Outdoor exploration at Pineapple Dam Nature Trail inclusive.

電話 Tel.: 2489 9326
傳真 Fax: 2489 9326

林邊生物多樣性自然教育中心
Woodside Biodiversity Education Centre

- 🌍 — 奇妙的自然世界 Wonderful Nature*
 - 🌱 — 動物萬花筒 Animal Kaleidoscope*
 - ♻️ — 香港的生物多樣性 Hong Kong Biodiversity*
- *包括遊覽自然園區
* Outdoor exploration at nature garden inclusive.

電話 Tel.: 2670 1030
傳真 Fax: 2670 1091

漁農自然護理署獅子會自然教育中心
AFCD Lions Nature Education Centre

- 🌍 — 體驗自然 Nature Exploration*
 - 🌱 — 自然學堂 Nature Classroom*
 - ♻️ — 漁、農、自然保育多面睇
Know more about Agriculture, Fisheries and Nature Conservation*
- *包括遊覽戶外特色展區
* Outdoor exploration at outdoor feature zones inclusive.

電話 Tel.: 2792 2234
傳真 Fax: 2791 6413

🎒 幼稚園 Kindergartens

🎒 小學 Primary Schools

🎒 中學 Secondary Schools

學校教育活動詳情/預約安排活動
For details of school education programme / Advance booking of activities

www.natureintouch.gov.hk



體驗自然
Nature in Touch
郊野公園教育活動計劃
Country Parks Education Programme

漁農自然護理署
Agriculture, Fisheries and
Conservation Department

簡介

香港的24個郊野公園，景致迷人，各具特色。青蔥的郊野不但是大自然的搖籃，孕育着饒有趣味的野生生物，更是理想的自然教室。

為了推廣自然護理，漁農自然護理署在郊野公園遊客中心為幼稚園、中、小學學生制訂了一系列有趣互動的學校教育活動，引導學生善用郊野公園這個多元化的學習平台，實踐「其他學習經歷」和戶外體驗，探索香港珍貴的野生動植物及大自然資源，從而提高他們對郊野公園、生物多樣性、植物護理和氣候變化的認識，鼓勵學生積極推動自然保育活動。



Introduction

The 24 country parks in Hong Kong offer spectacular and picturesque sceneries. The green countryside is not only the cradle of nature providing home for a wide variety of interesting wildlife but also an ideal nature's classroom offering myriad of learning opportunities.

To promote nature conservation, Agriculture, Fisheries and Conservation Department has developed a series of interactive and activity based school education programmes for kindergarten, primary and secondary schools in the Country Park Visitor Centres. Some of these programmes are tailored for complementing "Other Learning Experience" and encouraging outdoor learning expedition. These programmes aim at encouraging students to use country parks as a learning platform to explore our precious wildlife and natural resources. Students are also encouraged to learn more about country parks, biodiversity, plant management and climate change, and actively take part in nature conservation.

郊野公園遊客中心 Country Park Visitor Centres

大帽山郊野公園遊客中心 Tai Mo Shan Country Park Visitor Centre

中心的展覽介紹大帽山郊野公園、全球及香港的氣候變化、氣候變化對本港的樹林及生態系統的影響。中心更展出從南北極搜集得來的標本，並設有多點觸碰圓桌，供遊客欣賞難得一見的野生動植物實錄及參與遊戲。

The exhibition gallery in the Centre introduces Tai Mo Shan Country Park, climate change in global and local perspectives, as well as the effect of climate change in local forests and ecosystem. Specimens collected from the Arctic and the Antarctic are also on display. Visitors can admire the extraordinary drama performed by the native wildlife and play educational games in the multi-touch round tables.



城門郊野公園遊客中心 Shing Mun Country Park Visitor Centre

中心的展覽廊以展板、立體投射模型和體感控制動遊戲，介紹城門郊野公園的歷史、採礦業、戰地遺跡、以及生物多樣性。

The exhibition gallery in the Centre introduces the history of Shing Mun Country Park, mining activity, war relics and biodiversity through display panels, holographic model and somatosensory games.



林邊生物多樣性自然教育中心 Woodside Biodiversity Education Centre

中心位於香港鰂魚涌柏架山道50號，為二級歷史建築物。中心的展覽介紹香港珍貴的自然資源和生物多樣性。遊客更可以近距離觀察招潮蟹、翠青蛇等多種本地野生動物。

Woodside Biodiversity Education Centre is a Grade II historical building located at 50 Mount Parker Road, Quarry Bay, Hong Kong. The exhibition galleries introduce Hong Kong's precious natural resources and biodiversity. Live specimens of our native species such as fiddler crab and Greater Green Snakes are displayed for visitors to observe the species closely.



漁農自然護理署獅子會自然教育中心 AFCD Lions Nature Education Centre

中心位於西貢蕉坑特別地區設有五個展覽館，包括漁館、農館、貝殼館、昆蟲館及地質公園遊客中心。還設有多個戶外特色展區，例如蝴蝶谷、蜻蜓池、中草藥園等，是一個提供各類自然教育設施和野外研習的地方。

The Centre is situated at Tsiu Hang Special Area, Sai Kung. It comprises five exhibition halls, including Agriculture Hall, Fisheries Hall, Shell House, Insectarium and Geopark Visitor Centre, and some outdoor feature zones such as Butterfly Valley, Dragonfly Pond and Medicinal Herbal Garden. The Centre provides various education facilities for outdoor studies.

